

GHANA YMCA OPERATIONAL UPDATES FOR LAST HALF YEAR OF 2020

Introduction

Ghana YMCA suffered massively in the implementation of our plans for 2020 due to the COVID-19 Pandemic. The organisation is slowly returning to a semblance of normalcy under the new normal. Despite the obvious threats, we realise that our essence to young people is now more important than ever.

Ghana YMCA Premieres 12 “Right On” Short Films

The Ghana YMCA premiered twelve short films on COVID-19 themes aimed at sensitising the public on the disease. The premiere held at the Goto Hall of the Mensvic Grand Hotel on 30th October 2020, drew a fine crowd of film enthusiasts, filmmakers, representatives of development organisations and fraternal partners of the Ghana YMCA.

The twelve productions comprising six documentary films and six fiction films were produced by participants of the Ghana YMCA and Weltfilme’s filmmaking training tour held between July and September 2020.

The Right On Film Project is a collaborative effort between the Ghana YMCA, Weltfilme, Sierra Leone Adult Education Association (SLADEA), National Adult Education Association of Liberia (NAEAL), The University of The Gambia, Cinéma Numérique Ambulant (CNATogo), and Xchange Perspectives with financial support from German Federal Ministry for Economic Cooperation and Development (BMZ) and Bread for the World.

Ghana YMCA observes YWCA/YMCA World Week of Prayer

The Ghana YMCA in collaboration with the Ghana YWCA held an intercessory prayer session on November 17, 2020 as part of the World YMCA Week of Prayer activities. The session was led by Principal of the Accra YMCA Technical Training Institute, Mr Godwin Adu.

The session was attended by students and staff of the training institute, staff of the Ghana YMCA National Secretariat, some YMCA volunteers in Accra and the Director of the Ashanti Regional YMCA, Mr Gabriel Ofori – Appiah.

Executive Director of the Ghana YMCA, Mr Kwabena Nketia Addae read the joint message from President of the World YMCA, Patricia Pelton and President of the World YWCA Mira Rizeq which served as the purpose of gathering. The 2020 edition dubbed "Rays of Hope" focused on praying for divine resilience as the world battles the deadly COVID19 pandemic.

Takoradi Vocational Training Institute Marks 30th Anniversary Celebration

The celebration of the 30th anniversary of the Takoradi YMCA Vocational Training Institute was held on Friday 27th of November 2020 under the theme “*Promoting Vocational Education Through Modern Technology: A Contribution To National Development.*” The purpose of the event, was to celebrate the accomplishments of the vocational institute thirty (30) years since its inception, to find solutions to challenges that the institute faces and to appreciate the efforts of Emelia Chobbah, the evergreen Principal of the YMCA Vocational Training Institute for her thirty (30) years of service to the Institute.

The event had an attendance of approximately 200 people, including students, parents, invited guests, the school’s staff and executive members of the YMCA.

The Principal, Ms Emelia Chobbah received a citation from the Ghana YMCA, a refrigerator and kettle. The institute also received a cash donation of GH¢1,000.00 from the Regional Minister, Hon Kwabena Okyere Darko Mensah and ten (10) new ceiling fans from the Chairman of the event.

Ghana YMCA and Partners Launch Green Economy Ghana Project

The Green Economy Project, a vocational training project targeted at female returnees and vulnerable women in Ghana has been launched at ... The project also dubbed Archipelago African European TVET Initiative Programme shall be implemented by a number of partners including the Ghana YMCA, Ghana-Sweden Chamber of Commerce, Inclusive Business Sweden, Social Enterprise Ghana (SEG), and Sweden-West African Business Association.

Over the span of the project, 300 women shall be trained by the partner organisations to receive employable skills, after which they shall intern with industrial partners to explore their skills in the field. The Ghana YMCA and the Ghana YWCA shall train the beneficiaries in plastic waste management through its vocational training institutes in Accra and Takoradi.

The project which is set for implementation this year is financially supported by the European Union Emergency Trust Fund (EUTF).

Tema YMCA Donates Hampers to Members

The Tema Branch of the Ghana YMCA has given out hampers to their members as part of its COVID-19 support programme and to appreciate the members who have actively supported the community since the outbreak of the virus in March 2020.

The event was held on the 19th of December 2020 at the branch's meeting venue at Tema Community 11. In all, over 50 members and their families received bags of rice, bottles of oil, canned food, drinks and sanitizers. Some regional officers and past officers of the branch also received hampers.

The giveaway was financially supported by Tema YMCA partners, CVJM Huschied Heedfeld in Germany, which has been supporting the branch's COVID-19 support programmes since March.

Future Prospects

We at Ghana YMCA look forward to better performances in 2021 if we are blessed with the reduction in the spread of COVID-19. In 2021, we would be receiving support from Swedish YWCA/YMCA to start the YOUTH JUSTICE III project. This project is already on going in Togo, South Africa, Madagascar and Senegal YMCAs.

We also look forward to be a part of **weltwärts Extracurricular exchange projects in the context of Agenda 2030**" which focus the SDGs in relation to green urban gardening in partnership with CVJM Westbund, Evangelische Jugendwerk and YMCA Northern Zone Nigeria.

We pray strongly for all our partners especially CVJM-Westbund and the German National CVJM. We believe that you would continue to overcome the challenges of COVID-19 in the areas of health, economic and any emotional stress that is associated with the pandemic. We believe that very soon we shall overcome and we would be able to meet face to face again.

GHANA YMCA OPERATIVE AKTUALISIERUNGEN FÜR DAS LETZTE HALBJAHR 2020

Einleitung

Ghana YMCA hat bei der Umsetzung unserer Pläne für 2020 aufgrund der COVID-19-Pandemie massiv gelitten. Die Organisation kehrt langsam zu einem Anschein von Normalität unter der neuen Normalität zurück. Trotz der offensichtlichen Bedrohungen ist uns bewusst, dass unsere Essenz für junge Menschen heute wichtiger denn je ist.

Ghana YMCA präsentiert 12 "Right On"-Kurzfilme

Der Ghana YMCA hat zwölf Kurzfilme zum Thema COVID-19 uraufgeführt, um die Öffentlichkeit für die Krankheit zu sensibilisieren. Die Premiere, die am 30. Oktober 2020 in der Goto Hall des Mensvic Grand Hotels stattfand, zog eine stattliche Anzahl von Filmbegeisterten, Filmemachern, Vertretern von Entwicklungsorganisationen und brüderlichen Partnern des Ghana YMCA an.

Die zwölf Produktionen, darunter sechs Dokumentarfilme und sechs Spielfilme, wurden von Teilnehmern der Filmemacher-Trainingstour des Ghana YMCA und von Weltfilme produziert, die zwischen Juli und September 2020 stattfand.

Das Right On Film Project ist eine Kooperation zwischen dem Ghana YMCA, Weltfilme, der Sierra Leone Adult Education Association (SLADEA), der National Adult Education Association of Liberia (NAEAL), der University of The Gambia, Cinéma Numérique Ambulant (CNATogo) und Xchange Perspectives mit finanzieller Unterstützung des Bundesministeriums für wirtschaftliche Zusammenarbeit und Entwicklung (BMZ) und Brot für die Welt.

Ghana YMCA hält Weltgebetswoche des YWCA/YMCA ab

Der ghanaische YMCA hielt in Zusammenarbeit mit dem ghanaischen YWCA am 17. November 2020 im Rahmen der Weltgebetswoche der YMCA-Aktivitäten eine Fürbittesitzung ab. Die Sitzung wurde vom Direktor des Accra YMCA Technical Training Institute, Herrn Godwin Adu, geleitet.

An der Sitzung nahmen Studenten und Mitarbeiter des Ausbildungsinstituts, Mitarbeiter des ghanaischen YMCA-Nationalsekretariats, einige YMCA-Freiwillige in Accra und der Direktor des Ashanti Regional YMCA, Herr Gabriel Ofori - Appiah, teil.

Der Exekutivdirektor des ghanaischen YMCA, Herr Kwabena Nketia Addae, verlas die gemeinsame Botschaft der Präsidentin des World YMCA, Patricia Pelton, und der Präsidentin des World YWCA, Mira Rizeq, die den Zweck der Versammlung darstellte. Die Ausgabe 2020 mit dem Titel "Rays of Hope" (Strahlen der Hoffnung) konzentrierte sich auf das Gebet für göttliche Widerstandskraft, während die Welt gegen die tödliche COVID19-Pandemie kämpft.

Takoradi Vocational Training Institute feiert 30-jähriges Bestehen

Die Feier zum 30-jährigen Bestehen des Takoradi YMCA Vocational Training Institute fand am Freitag, den 27. November 2020, unter dem Motto "Promoting Vocational Education Through Modern Technology: A Contribution To National Development" statt. Der Zweck der Veranstaltung war es, die Errungenschaften des Berufsbildungsinstituts dreißig (30) Jahre seit seiner Gründung zu feiern, Lösungen für die Herausforderungen zu finden, mit denen das Institut konfrontiert ist, und die Bemühungen von Emelia Chobbah, der immergrünen Direktorin des YMCA Vocational Training Institute, für ihre dreißig (30) Jahre Dienst am Institut zu würdigen.

An der Veranstaltung nahmen ca. 200 Personen teil, darunter Schüler, Eltern, geladene Gäste, die Mitarbeiter der Schule und Vorstandsmitglieder des YMCA.

Die Schulleiterin, Frau Emelia Chobbah, erhielt eine Ehrung vom Ghana YMCA, einen Kühlschrank und einen Wasserkocher. Das Institut erhielt außerdem eine Geldspende in Höhe von GH¢1.000,00 vom Regionalminister, Hon Kwabena Okyere Darko Mensah, und zehn (10) neue Deckenventilatoren vom Vorsitzenden der Veranstaltung.

Ghana YMCA und Partner starten Green Economy Ghana Projekt

Das Green Economy Project, ein Berufsausbildungsprojekt, das sich an weibliche Rückkehrer und gefährdete Frauen in Ghana richtet, wurde am ... Das Projekt, das auch als Archipelago African European TVET Initiative Programme bezeichnet wird, wird von einer Reihe von Partnern umgesetzt, darunter der Ghana YMCA, die Ghana-Sweden Chamber of Commerce, Inclusive Business Sweden, Social Enterprise Ghana (SEG) und die Sweden-West African Business Association.

Während der Projektlaufzeit sollen 300 Frauen von den Partnerorganisationen geschult werden, um beschäftigungsfähige Fähigkeiten zu erlangen. Anschließend sollen sie ein Praktikum bei Industriepartnern absolvieren, um ihre Fähigkeiten in diesem Bereich zu erproben. Der ghanaische YMCA und der ghanaische YWCA werden die Begünstigten in ihren Berufsbildungsinstituten in Accra und Takoradi im Umgang mit Kunststoffabfällen schulen.

Das Projekt, das noch in diesem Jahr umgesetzt werden soll, wird durch den European Union Emergency Trust Fund (EUTF) finanziell unterstützt.

Tema YMCA spendet Präsentkörbe an Mitglieder

Die Tema Branch des Ghana YMCA hat im Rahmen ihres COVID-19-Unterstützungsprogramms und als Dankeschön an die Mitglieder, die sich seit dem Ausbruch des Virus im März 2020 aktiv für die Gemeinschaft eingesetzt haben, Präsentkörbe an ihre Mitglieder verteilt.

Die Veranstaltung fand am 19. Dezember 2020 im Versammlungsraum der Niederlassung in der Tema Community 11 statt. Insgesamt erhielten über 50 Mitglieder und ihre Familien Säcke mit Reis, Flaschen mit Öl, Konserven, Getränke und Desinfektionsmittel. Einige regionale Amtsträger und ehemalige Amtsträger des Zweigs erhielten ebenfalls Präsentkörbe.

Das Geschenk wurde von den Partnern des Tema YMCA, dem CVJM Huschied Heedfeld in Deutschland, finanziell unterstützt, der seit März die Hilfsprogramme des Zweigs COVID-19 unterstützt.

Zukunftsperspektiven

Wir vom YMCA Ghana freuen uns auf bessere Leistungen im Jahr 2021, wenn wir mit der Reduzierung der Verbreitung von COVID-19 gesegnet sind. Im Jahr 2021 würden wir Unterstützung vom schwedischen YWCA/YMCA erhalten, um das Projekt YOUTH JUSTICE III zu starten. Dieses Projekt läuft bereits in den YMCAs Togo, Südafrika, Madagaskar und Senegal.

Wir freuen uns auch darauf, Teil der weltwärts-Austauschprojekte im Kontext der Agenda 2030" zu sein, die die SDGs in Bezug auf grünes urbanes Gärtnern in Partnerschaft mit dem CVJM Westbund, dem Evangelischen Jugendwerk und dem YMCA Northern Zone Nigeria fokussieren.

Wir beten stark für alle unsere Partner, besonders für den CVJM-Westbund und den CVJM Deutschland. Wir glauben, dass Sie weiterhin die Herausforderungen von COVID-19 in den Bereichen Gesundheit, Wirtschaft und allen emotionalen Belastungen, die mit der Pandemie verbunden sind, meistern werden. Wir glauben, dass wir sie sehr bald bewältigen werden und wir uns dann wieder von Angesicht zu Angesicht treffen können.